
2015. 03. 25.

GYÜMÖLCSOLTÓ BOLDOGASSZONY    B év                 1– 4 oldal
URUNK SZÜLETÉSÉNEK HÍRÜLADÁSA
                                                                     
Olv.: Iz 7,10-14,8,10 – Zsid 10,4-10 – Lk 1,26-38
Jézus születésének hírüladása

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 
Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek!
A mai ünnep Urunk születésének hírüladása,  amit  mi  magyarok nagyon szép kifejezéssel
Gyümölcsoltó  Boldogasszony  ünnepének  nevezünk.  Ez  a  hír,  hogy  Jézus  vállalja  a  mi
világunkat,  a  mi  életünket  azt  jelenti,  hogy a  Nemes  Oltóágat  beoltják  a  mi  vad emberi
természetünkbe. Az egész megtestesülés, az egész megváltás arról szól, hogy Isten meg akar
minket szelídíteni, mert durvák, önzők vagyunk, tönkre tesszük a magunk és egymás életét!

Jézus azért lett Emberré,
hogy a mi emberi világunkat átalakítsa,

hogy emberhez méltó életet éljünk, olyan életet,
amelyet az Isten gondolt el!

Mindannyian vizsgáljuk meg most önmagunkat, 
Istenhez való kapcsolatunkat, 
emberekkel való kapcsolatunkat. 

Szentbeszéd

Kedves Testvérek!
A mai ünnep Jézus születésének hírüladása. Mondhatjuk így is,  jó hír! Kaphat-e az ember
nagyobb üzenetet, mint azt, hogy Isten vállalja a mi emberi életünket, emberi sorsunkat csak
azért, hogy emberi módon, számunkra érthetően kifejezze, hogy milyen fontosak vagyunk mi
az Istennek! Mennyire szeret bennünket az Isten! Van ennél jobb hír? Az ember számára van
jobb hír, mint az, ha valaki azt mondja neki, hogy szeretlek? 

Ha valaki azt mondja a másik embernek, hogy
de jó, hogy megszülettél, 
de jó, hogy vagy, de jó, hogy ismerlek, 
de jó, hogy összetartozhatom veled! 
Van ennél jobb hír?

Sajnos deformálódtunk! 
Igen sokszor számunkra jobb hír az, ha gazdagodunk, 
számunkra jobb hír az, ha élére állíthatjuk a pénzt, 
számunkra jobb hír, ha valamilyen hatalomhoz jutunk, 
számunkra jobb hír, ha vezetőkké tesznek bennünket. 

Azzal már senki sem foglalkozik, hogy mire használja a pénzt, a lehetőséget, amikor hatalmat
kap. Ha igazán belegondolunk, talán még azzal se foglalkoznak az emberek, hogy ez a jó hír,
amit ma hallottunk, mit is jelent? Minden nap és minden vasárnap olvasunk ebből a könyvből,
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ennek a könyvnek neve a jó hírek könyve, magyarul ezt jelenti az evangélium! Ahelyett, hogy
közel engednénk magunkhoz a jó hírt, - pedig mindenki arról beszél, hogy jó hírek jöjjenek –
kinyitjuk  a  rádiót,  a  televíziót,  fellapozzuk  az  újságokat,  szinte  csak  rossz  hírek  elejétől
végéig. Mintha csak sokkolna bennünket a világ! Mintha csak azt akarná kifejezni, hogy nincs
szükségünk jó hírekre! Legalább is azok, akik ellátnak bennünket hírekkel, mintha ijesztgetni
akarnának, mintha félelemben akarnának tartani, mintha azt akarnák, hogy valamitől mindig
tartsunk, mintha azt akarnák, hogy áhítozzunk valami jóra és akkor kordában, sakkban tudnak
bennünket tartani, sarokba tudnak szorítani!

Jó hír Urunk születésének hírüladása!

A jó hír
Ebben a világban, ahol annyi a rossz hír, milyen jó lenne, ha közelebb engednénk magunkhoz
ezt a hírt! Ez arról szól, hogy az ember története közös történet az Isten történetével. Isten
nem  akarja  azt,  hogy  mi  csak  emberi  életet  éljünk!  Ha  arra  gondolunk,  hogy  milyenek
vagyunk  mi  emberek!  Milyenek  vagyunk,  ha  nem tudunk  megbocsátani,  ha  nem tudunk
nagylelkűek lenni,  ha nem tudunk jó akarattal  lenni egymás iránt! Akkor milyen a világ?
Pedig természetünknél fogva ilyenek vagyunk! Senki ne ámítsa magát, senki ne szépítse a
maga történetét és a világ történetét!

Sajnos a magunk természetét tekintve olyanok vagyunk, mint egy vad fa, amelyet ma éppen
egy  Nemes Alannyal akar az Isten megnemesíteni, Jézus Krisztus által! Ha nincs Istenünk,
akkor ugyan milyen a mi emberi történetünk? Jézus Krisztus hozta el a szeretet megmentő
erejét! Jézus Krisztus hozta el a nagylelkűség ajándékát! Jézus Krisztus példájával mutatta
meg, hogy mit jelent egymáshoz nagylelkűnek lenni, egymásnak megbocsátani, egymással
újra kezdeni, ezáltal formálni és alakítani az életünket és egymás életét! E nélkül mit ér az
életünk?  E  nélkül  magányosak  vagyunk!  Lehetünk  gazdagok,  sikeresek,  híresek,  mégis
magányosak vagyunk! A mai ünnepen ki kell nyitni szívünket a jó hírnek!
 

Ez a jó hír arról szól,
hogy Valaki értünk – ez a szó a fontos – értünk Emberré lesz!

Valaki miattunk vállalja
a mi nyomorúságos emberi sorsunkat! 
Valaki minket szeret,
függetlenül attól, hogy milyenek vagyunk!
Mit akarunk ennél többet? 
Mindenki erre vágyik! 

Csak arra nem gondolunk,
hogy ez a vágyunk csak akkor teljesedik be,

ha Jézus Krisztushoz igazodunk!

Ha úgy gondoljuk,
hogy minden ember a testvérünk! 
Ha úgy gondoljuk, 
hogy minden ember élete fontos! 
Ha úgy gondoljuk,
hogy senki mellett nem mehetünk el! 
Mert ember!  Jó hír! 
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Mi lenne, ha ezt a jó hírt
egyszer igazán egy kicsit közel engednénk a szívünkhöz!

Nem véletlen, hogy Isten ezt a jó hírt egy születés csodájában rejti el! Egy Emberré lett Isten
Fia hozza el nekünk ezt a jó hírt! Arra tanít bennünket, hogy egymást hogyan fogadjuk el!
Arra tanít bennünket, hogy miképpen becsüljük ezt az Isten teremtette szép világot!

Mi végett vagyunk a világon
Valószínű, hogy nincs fogalmunk erről a jó hírről, vagy elfelejtettük. Mi végett vagyunk a
világon?  A  régi  katekizmus  első  válasza!  Már  nem  is  tanítják  még  a  hittanórán  se  a
gyerekeknek. 

Azért vagyunk a világon,
hogy Isten megismerjük, szeressük, neki szolgáljunk

és ez által üdvözüljünk!

Meg kell ismerni az Istent, 
aki közös történetet akar velünk, 
hogy megszelídítsen bennünket, 
hogy szolgáljuk az Istent!
A szolgálat egymás felé történik! 
Istennek nincs szüksége a mi szolgálatunkra! 
Hallottuk, nem kellenek ilyen, meg olyan áldozatok. 

Istennek az ember szolgáló akarata kell!

25 évvel  ezelőtt,  amikor  nagy dolgok  törtétek  a  Máltai  Szeretetszolgálat  révén  ebben  az
országban, akkor sok-sok válasz jött. Egyik nagyon érdekes válasz ez volt:

a szolgálat menti meg a világot!

Megmentjük a világot? 
Nem, mert szolgálat menti meg a világot! A szolgálat azt jelent, hogy az ember megismeri az
Istent és a másik ember javát keresi, a másik ember életét szolgálja! Ez másképp lehetetlen! A
mai ünnep ezt az igazságot jeleníti meg! 

A születés hírüladásához kapcsolódva arra kellene gondolni,  hogy  meg kellene születni  a
gyerekeknek, ha azt akarjuk, hogy megmaradjunk!
Ha komolyan vesszük ezt  a  jó  hírt,  akkor  arra  kellene gondolni,  hogy nem azért  kellene
küzdeni,  hogy  az  öregeket  legálisan,  hivatalosan  lehessen  megölni.  Erről  szól  minden
Európában. Hogy lehet legálisan, felmentéssel, szabadon az öregembert megölni? Eutanázia!
Egymás  után  jönnek  a  hírek,  hogy  ez  az  ország  is  elfogadta,  ez  az  ország  is  elfogadta.
Gyerünk vissza a pogány világba, amikor az idős embert egyszerűen kivitték a szabadba és ott
hagyták magára, pusztuljon el. Ma jó sokat kérnek is érte, jó sokat kell fizetni is érte, hogy
elpusztulhasson  az  ember  egy  injekciótól  egy  kórházban.  Az  élettel  kapcsolatos  egyik
tragédia!

A másik  tragédia,  hogy  tönkre  tesszük  a  világot,  amit  Isten  ránk  bízott!  Ha  a  szolgálat
szelleme nincs meg bennünk, akkor ki törődik azzal, hogy mi lesz a gyerekeknek, mi lesz az
unokáknak.  Nem  is  kell  megszületniük.  Elfogyunk!  A  földet  addig  szipolyozzuk,  addig
használjuk ki, amíg élünk. Isten nélküli emberi világ! Isten teljesen kimarad!
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Ez a mai ünnep jó hír! Jó hír, mert van Isten!
Jó hír, mert Isten közös történetet, üdvtörténetet akar velünk élni!

Isten és ember közös története az ember javára válik!

Mindenki eldöntheti akarja, vagy nem akarja! Sajnos a mindennapi tapasztalatom az, hogy
akik nem akarják egész életükben az Istent, öreg korukban senkijük nincs és akkor jönnek az
istenes emberekhez nyavalyogva, hogy segítsünk rajtuk.  Segítünk mindenek ellenére, csak
félő, hogy mi is elfogyunk. Ha nem születnek meg az emberek, akkor nem lesznek olyanok
sem, akik az Istent elhagyókon valamiképpen segíteni tudnak! Komoly kérdések ezek.

Ma megjelent a világban Isten Nemes Oltóágként!
Isten segítségével hátha megszelídülhet a mi önző emberi természetünk!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek! Ezen a mostani szentmisén gondoljunk arra, hogy a Szűzanya mit hallott
és mi volt a válasza! Szűzanya azt hallotta, hogy kegyelemmel teljes, ami azt jelenti, hogy
Veled van az Isten jóindulata! Ez mindegyikünk felé érvényes, ne feledkezzünk meg erről! 

A kérdés az, értékeljük-e, hogy az Isten jóindulata velünk van?

A Szűzanya válasza az volt: Íme az Úr szolgáló leánya! Nincs más válasz! Vagy egymást
szolgáljuk, vagy megmaradunk magunknak egyedül, önző módon és egyszer csak elfogy az
egyéni életünk és a körülöttünk levő élet is. 
Különösen gondoljunk magyar nemzetünkre! Ne akarjuk az egész világot megváltoztatni, jó
ötleteket adni. Elég, ha a magunk háza táján elgondolkodunk ezeken! A jövőnkről van szó!

Mi Atyánk…
Szentmise befejezése

Kedves  Testvérek!  Isten  áldásával  menjünk  tovább  és  vigyük  magunkkal  a  jó  hírt,  az
örömhírt, az evangéliumot! 
Ezt az áldást különösképpen is küldöm azoknak a családoknak, akik gyermekeket nevelnek!
Papokkal  beszélgettem és  mind azt  mondják,  hogy ezeken a hétköznapi  ünnepeken nincs
gyerek a templomban. Most nem azokról beszélek, akik soha se mennek templomba, hanem
akik  vasárnap  templomba  járnak,  hittanra  járnak.  -  Évike  köszönöm,  hogy  a  négy
gyermekeddel  itt  vagy!  -  Ilyenkor  különóra  van,  külön  torna,  külön  nyelv,  ezek  Istent
megelőző események, amiket el nem lehet hagyni! 

A templomot el lehet hagyni, 
az Istent el lehet hagyni és csodálkozunk azon, 
hogy egyszer csak egymást is elhagyjuk! 
Ezek nagyon komoly kérdések! 

Isten áldását küldjük,
hogy egy kicsit bölcsebbek és okosabbak legyenek az emberek!

+  Á L D Á S  +

B 22

4


	Szentmise bevezetése
	Szentbeszéd

